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A Laky eredményei lényegesen jobbak 
az országos átlagnál
Augusztus 31-én, késő délután tartotta 
meg a Laky Ilonka Általános Iskola tan-
évnyitó ünnepségét.

A diákok mellett nagy számban jelen-
tek meg a szülők, nagyszülők, különösen 
az első osztályosok hozzátartozói.

Ecser Nagyközség Önkormányzatát 
Gál Zsolt polgármester képviselte. A Mo-
nori Tankerületi Központ részéről Kollár 
Judit osztályvezető látogatott el a rendez-
vényre. 

A második évfolyamosok műsora után 
Kiss Katalin igazgató asszony köszöntöt-
te a tanulókat. Elmondta, hogy az intéz-
ményben nyáron sem állt meg a munka, 
elkészült a tornaterem új burkolata, meg-
újult a 15. tanterem és a tankerület jóvol-
tából 27 db tabletet kapott az iskola. Sze-
verné Csekei Csilla igazgató-helyettes 
asszonnyal együtt ismertették a legfonto-
sabb tudnivalókat, majd Kiss Katalin 
megnyitotta a tanévet.

Jó tanulást kívánunk mindenkinek!
***

A nagyon rövidnek tűnő nyári szünet 
után ismét elkezdődött egy tanév, a 2023-
2024-es. Az idei évben 340 diák kezdte 
meg a tanulmányait iskolánkban, tehát 
egy kicsivel megint gyarapodott a létszá-
munk az előző tanévekhez képest, lassan 
szűknek bizonyul az épület. A nyolc év-
folyam mindegyikén párhuzamos osztá-
lyok kezdik meg a munkát.

A nyár folyamán a szükséges karban-
tartásokat, festéseket elvégeztük, a Fe-
rencvárosi Torna Club felajánlásaként 
kapott padlóburkolat teszi modernebbé, 
biztonságosabbá tornatermünket.  A ta-
valyi tanév végén megtartott diákkonfe-
rencia kérésére kicseréltük a sportpálya 
kapuin a hálót és beszereztünk kültéri 
kerékpártárolókat is, melyek még 30 bi-
cikli tárolását teszik lehetővé, ezzel is elő-
segítve a környezetkímélőbb közlekedési 
módokat. Ez nagyon fontos abból a 
szempontból is, hogy intézményünk el-
nyerte az Örökös Ökoiskola címet.

Augusztus 21-én, a tantestület alakuló 
értekezletén elkészítettük az iskola mun-
katervét, kitűztük a tanév oktatási és ne-
velési céljait. A legfőbb célunk ebben a 
tanévben az esztétikai nevelés, ezzel pár-
huzamban a kiemelt tantárgyak a művé-
szetekhez köthetők. (vizuális kultúra, 
ének-zene, irodalom, technika és terve-

zés, művészeti alprogram) Ennek jegy-
ében sok helyi versenyen, pályázaton ve-
hetnek majd részt diákjaink. Fokozni 
szeretnénk az okostelefonok bevonását 
az órai munkába, természetesen kontrol-
lált körülmények között, az alsó tagozat 
27 táblagépet kapott. 

Hagyományos rendezvényeinket eb-
ben a tanévben is megtartjuk (szüreti, 
farsangi, jótékonysági bál, nemzetek nap-
ja, Luca-napi vásár, iskolai Mikulás és ka-
rácsony, kirándulások, erdei iskola, nyári 
tábor stb.) Mindezekről részletesebben 
tájékozódhatnak az intézmény honlapján 
(https://laky.ecser.hu) közzétett munka-
tervünkből.

A tantestület nagy nehézségek árán, de 
el tudja látni oktatási feladatait, a közis-
mereti tárgyakat szakosok tanítják, a 
napközi működésébe bevontuk pedagó-
giai asszisztenseinket is. 

Egy új, fiatal tanerő erősíti ettől az év-
től csapatunkat. A történelmet a felső ta-
gozat három évfolyamán Demény Kristóf 
tanítja. A sajátos nevelési igényű és a be-
illeszkedési, tanulási, magatartási nehé-
zséggel küzdő tanulóink ellátása is meg-
oldott, gyógypedagógusunk fejleszti, 
segíti őket heti 24 órában.

A központi mérések köre is bővült, ősz-
szel a 6. évfolyamon történelemből és di-
gitális kultúrából próbaméréseket írnak a 
gyerekek, illetve tavasszal megkezdőd-
nek 4-8. évfolyamon a szokásos kompe-
tenciamérések szövegértésből, matemati-
kából, természettudományból és angol 
nyelvből. 

Az Oktatási Hivatal közzétette a 2022-
es mérés eredményeit, iskolánk kiemel-
kedően teljesített, szinte minden terüle-
ten szignifikánsan jobb eredmények 
születtek nálunk az országos átlagnál. 
Erről is olvashatnak honlapunkon az ér-
deklődő szülők.

A tanév rendjét, mely tartalmazza a 
szüneteket, tanítás nélküli munkanapo-
kat, fontosabb eseményeket, minden szü-
lő kézhez kapta a szülői értekezleteken.
Mindenkinek eredményes évet és sok si-
kert kívánok az új tanévre.

Kiss Katalin

Nem a kémény tetején kelepeltek a gó-
lyák augusztus utolsó hetében a Laky 
Ilonka Általános Iskolában, hanem 50 vi-
dám kisgyermek népesítette be az épületet 
az ekkor megtartott gólyatáborban. Sírás-
nak nyoma sem volt, hiszen minden nap 
érdekesebbnél érdekesebb foglalkozáso-
kon vehettek részt.

Megismerkedhettek az iskola épületé-
vel, sok játékot tanultak. A tanévnyitó ün-
nepségre néhány kedves dallal és egy vers-
sel készültek. A pompás nyári idő lehetővé 
tette, hogy a szabadban is sokat játssza-
nak, fogócskáztak, kipróbálták a játszótéri 
eszközöket. Igazi élmény és újdonság volt 
számukra a kooperatív ernyő. Nem csoda, 
hogy a pénteki tanévnyitón az 50 kis gólya 
ünneplőbe öltözve boldogan és várako-
zással ült az első sorban, kíváncsian vár-
ták, hogy kinyíljon a „tudás kapuja.”

Gólyák a „tudás 
kapujában”

Elsősök az iskolában

é ű é ti lllll ) E
Sorakoznak a legkisebbek
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Csibráki Lajos lett az év ecseri pedagógusa

A Monori Tankerületi Központ az intézmények javaslatai alapján átadta az év pedagógusa 2023. díjakat. Az Ecseri Laky Ilonka 
Általános Iskolából ezt az elismerést Csibráki Lajos tanító úr kapta. (Csibráki Lajos a fényképen balról a második.)
Gratulálunk és további sikeres munkát kívánunk!

Az elmúlt napokban több jelzést és kérdést is kap-
tunk szemétszállítás ügyben: változott-e a szemét-
szállítás rendje? Miért gyűjtik ugyanabba a hulladék-
szállító autóba a kommunális és a szelektív 
hulladékot? A DTKH vezetőivel beszéltem. A hő-
ségriadó miatt nem engedték a déli időszakban (11 
óra és 15 óra között) a begyűjtést, ezért a település 
egy részén korán reggel, egy részén pedig késő dél-
után vagy este gyűjtötték a szemetet. Amennyiben 
erről kaptunk volna értesítést, közzétehettük volna, 
de sajnos ilyen nem érkezett. Volt olyan utca, ahol 
kimaradt a begyűjtés, ahonnan kaptak jelzést, ott a 
következő napon igyekeztek ezt pótolni.

Amennyiben ilyet tapasztal valaki, akkor kérem, 
ne a facebookon írjon róla, hanem jelezze haladékta-
lanul a szolgáltató felé, arra remélhetőleg fog választ 
kapni. A facebook posztról az illetékes szállításszer-
vező vagy egyáltalán nem szerez tudomást, vagy ha 
későn szerez tudomást róla, már nem tud intézkedni.

A szolgáltatást végző alvállalkozó és a MOHU il-
letékesének elmondása alapján nem szűnik meg a 
szelektív gyűjtés, bár sokan azt tapasztalták, hogy 
ugyanabba a kocsiba került begyűjtésre, mint a kom-
munális hulladék. Sajnos a rendszer ismételt átalakí-
tása okoz fennakadásokat, ennek vagyunk elszenve-
dői, de azt ígérik, hogy nemsokára rendezik a soraikat 
és újra a normál rend szerint történik a szelektíven 
gyűjtött hulladék elszállítása, természetesen ez a 
zöldhulladékra is igaz. Amennyiben változtatnak a 
rendszeren, akkor arról időben tájékoztatják a szerző-

déssel rendelkező lakosokat. Mint ismeretes, nyár 
elején a MOL (MOHU) vette át a szállítás szervezé-
sét, még zajlanak a szerződéskötések az alvállalko-
zókkal, és a bányák kérdése is még rendezetlen, de 
remélhetőleg lassan a végére érnek. Addig is min-
denkit arra bíztatok, hogy továbbra is gyűjtsük sze-
lektíven a hulladékot, tegyünk meg minden tőlünk 
telhetőt ennek érdekében, és így már csak a szolgál-
tatón fog múlni, hogy mikor lesz a begyűjtés is ehhez 
igazítva. A szolgáltató nevében még egy kis türelmet 
kérek.

A háziorvosi praxisról:
A napokban közzétettük a II. számú háziorvosi 

praxis helyettesítéséről a legfrissebb információt. 
Több, mint két éve, dr. Hahn Mária doktornő távozá-
sa óta doktor úr látta el a másik körzet helyettesítését, 
mindig határozott idejű (néhány hónapra szóló) szer-
ződést kötöttünk vele. Júliusban Csévharasztról tud-
tunk 1 hónapra orvost találni a feladat ellátására azért, 
hogy doktor úr is el tudjon menni szabadságra, ezt 
követően ismét vállalta a helyettesítést. Sajnos a há-
ziorvosi praxisok tekintetében nem áll jól az ország, 
egyre több háziorvosi praxis üres, több száz betöltet-
len állás várja az orvosokat, de nem jönnek. Több 
orvossal beszéltünk már, és minden tőlünk telhető 
támogatásról biztosítottuk a jelentkezőket, de eddig 
nem sikerült találni vállalkozó orvost a feladatra. Hi-
ába a felújított rendelő. Hiába ajánljuk fel, hogy bér-
leti díj és rezsi költségek nélkül (ezeket átvállalná az 
önkormányzat) tudná elfoglalni a rendelőt a jelentke-

ző orvos. A gyógysze-
rek és eszközök pótlá-
sát is vállaljuk, még 
szolgálati lakást is 
ajánlunk, ha szüksé-
ges. Mindezek ellené-
re végleges megoldás 
még nincs. Most is 
várjuk egy fiatal orvos 
visszajelzését, de ad-
dig marad a helyettesí-
tés. Folyamatosan 
egyeztetünk a lehető-
ségekről, és erről a rendelő hirdetőtábláján, valamint 
a www.ecser.hu oldalon és egyéb módon is igyek-
szünk tájékoztatást adni a lakosoknak, amint érkezik 
új információ. 

Elkészült az Árpád utca felújítása, a Rákóczi 
szervízút építése, lekerültek a forgalomlassító táblák 
is, amit a Magyar Közút kérésére kellett a kivitele-
zőknek kihelyezni. A Volly István utcában most fo-
lyik az építkezés, rövidesen az Ecsellő utcában is el-
kezdődnek a munkálatok. Bízom benne, hogy az 
építkezés okozta kellemetlenségek után mindenki 
számára elfogadható utak épültek, épülnek. A képvi-
selő-testület már a következő útépítéseket tervezi, 
amit természetesen már csak jövőre tudunk majd el-
kezdeni, több utcára már elkészült terveink vannak, 
illetve további utcák ügyében is született döntés. 

Gál Zsolt polgármester

Polgármesteri tájékoztató aktuális ügyeinkről

Ecser hagyományai közé tartozik, hogy a képviselő-testület 
ülésén a polgármester köszönti és megajándékozza azokat a 
fi atalokat, akik felsőfokú tanulmányaik befejeztével megszer-
zik első diplomájukat.

Mivel erre vonatkozó nyilvántartás a Polgármesteri Hivatal-

ban nincsen, az önkormányzat kéri, hogy az érintettek október 
3-ig a Polgármesteri Hivatalban jelentkezzenek, vagy hozzá-
tartozóik, ismerőseik jelezzék, ha felsőfokú tanintézményben 
végző diákot ismernek.

Telefon: 06-29/335-161

Első diplomások jelentkezését várja az önkormányzat
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Az Ecserért-díjasok ünneplése Szent István-napján

A szokásokhoz híven, idén is az ’Ecserért’ 
kitüntetés, valamint az ’Ecserért’ díszok-
levél átadásával, augusztus 19-én vette 
kezdetét a Szent István-napi ünnepségso-
rozat Ecseren. Mint Gál Zsolt polgármes-
ter ünnepi köszöntőjében hangsúlyozta, a 
nagyközség önkormányzatának képvise-
lő-testülete 2013-ban rendeletet alkotott 
azért, hogy e megtisztelő címek átadásá-
val fejezze ki elismerését azon személyek-
nek vagy közösségeknek, akik a települé-
sen vagy annak érdekében kimagasló 
társadalmi, gazdasági, közszolgálati, kö-
zösségi, kulturális, illetve egyéb tevékeny-
séget folytattak.
A településvezető mondanivalóját egy 
idézettel kezdte: „Nagy dolgok megvaló-
sításához nemcsak cselekednünk kell, de 
álmodoznunk is, nemcsak terveznünk, de 
hinnünk is” – írta Anatole France. Ezen a 
napon pedig Ecser jobbá, szebbé, élhetőb-
bé, biztonságosabbá tételéért a település 
önkormányzatának képviselő-testülete 
által odaítélt elismerést adhatják át – 
hangsúlyozta a polgármester. Majd ki-
emelte, hogy idén két természetes személy 
kapja meg a díjat, akik megálmodtak, ter-
veztek, cselekedtek és hittek mindabban, 
amit csináltak, csinálnak. Olyanok szor-

galma, tehetsége, tudása előtt hajtanak 
tehát ez alkalomból fejet – mutatott rá a 
polgármester – akik Ecserért dolgoztak, 
illetve dolgoznak mind a mai napig. Majd 
pedig kiemelte, hogy ők minden tettükkel 
azt bizonyítják mindmáig, hogy menni 
kell előre és hinni abban, hogy beérik a 
megfeszített munka gyümölcse. Ezért 
hangsúlyozta, hogy az ő munkájuknak 

példaként kell szolgálniuk mindenki előtt. 
A polgármester rámutatott arra is, hogy 
ritkán adatik olyan alkalom, amikor azok 
köszöntésére nyílik lehetőség, akik egy 
közös célért tevékenykedtek. Őket ünne-
pelni, őket köszönteni pedig a közösség 
feladata. Egyén és közösség egysége így 
válik teljessé, hiszen a kettő összetartozik, 
egymás nélkül nem nyerhet értelmet, 

Díjátadás. Gabay Erzsike és férje, valamit Gál Zsolt polgármester és Barta Zoltán jegyző

Az ünnepi fotó: Gabay Erzsike, Gál Zsolt polgármester és Barta Zoltán jegyző

Cserfa_2023_szeptember_03.indd   4 2023. 09. 17.   7:39:44



5Cserfa      2023. szeptember 22.lwww.ecser.hu Szent István-nap

egymástól nem elvonatkoztatható. Az ő 
példájuk és munkájuk, az ő akaratuk nél-
kül ma mindannyian kevesebbek lenné-
nek. Hangsúlyozta, hogy megtisztelő szá-
mára, hogy ilyen emberek között lehet és 
kiemelte, hogy minden ecseri polgár ne-
vében tisztelettel és szeretettel köszönti az 
ünnepelteket. A kitüntetés az önzetlensé-
güket, a mindennapokban végzett szívós, 
kitartó, magas szintű munkájukat jutal-
mazza. 
   Majd röviden ismertette a két elisme-
résben részesült díjazott pályafutását. Ga-
bay Erzsébet a ma már Laky Ilonka Álta-
lános Iskola nevet viselő intézmény volt 
tanítója, aki az iskola régi és mostani elis-
mertségének elérésében jelentős szerepet 
töltött be. A tanítóképző elvégzése után 
rövidesen az Ecseren működő iskolába 
került, majd innen ment nyugdíjba is. 
Ezen évek alatt pedig több nemzedéket 
tanított meg az írás, olvasás, számolás tu-
dományára. Olyan stabil erkölcsi alapot 
és értékrendet mutatott, amely sokaknak 

a mai napig példaként lebeg a szeme előtt. 
Gabay Erzsébet élesztette fel az iskola 
névadójának, Laky Ilonka néninek a nyo-
mán a honismereti szakkört, amely 
mindmáig működik, és sok gyermek itt 
szerez tudomást Ecser múltjáról, hagyo-
mányairól. Összefogva édesanyjával és 
nagybátyjával, Ecseren énekelt népdalo-
kat gyűjtött össze, melyből egy lekottá-
zott gyűjteményt is készítettek. A mai 
napig szívesen nyújt segítséget helytörté-
neti kérdésekben és fordulhatnak hozzá 
szakmai kérdések tekintetében is. A pol-
gármester ezúton fejezte ki köszönetét 
azért a sokéves tanító munkáért, amit 
Ecser gyermekeinek fejlődése érdekében 
tett, majd pedig a képviselő-testület ne-
vében jó egészséget kívánt a nyugdíjas 
éveihez. 
   Dr. Kovács-Kléh László háziorvos saj-
nos személyesen nem tudott részt venni 
az ünnepélyes átadón, mivel ez alkalom-
mal is a hivatásából adódó kötelezettsé-
gét teljesítve ügyeletben dolgozott. Gál 

Zsolt ismertette, hogy a doktor úr 2014 
márciusától az I. számú háziorvosi körzet 
orvosaként napi szinten látja el a betegek 
vizsgálatát és gyógyítását. Emellett azon-
ban mintegy két éve a II. számú házior-
vosi körzet pácienseit is ő kezeli, hiszen a 
kialakult orvoshiány miatt ebben a kör-
zetben is helyettesként neki kell helytáll-
nia. Emellett a pandémia ideje alatt, a 
mindenki számára ismert körülmények 
között ezen nagyon kritikus időszakon 
segítette át a település lakosságát. A jár-
vány idején doktor úr hozzáállásával és 
példamutatásával, a betegekhez való vi-
szonyulásával, empátiával segített az 
egyébként szinte magukra hagyott bete-
gek gyógyulásában. Sok család fordult 
hozzá az éppen megüresedett körzetből is 
segítségért, amit erejéhez mérten igyeke-
zett kezelni. Mindannyiuk nevében kí-
vánt a településvezető jó egészséget, meg-
becsülést és sikereket a doktor úrnak. (A 
róla készült portrét októberi számunk-
ban olvashatják. – a szerk.) 

Az ecseri embereknek sokat jelent a család
Gabay Erzsébet kapta idén az önkormányzat 
képviselő-testülete által alapított ’Ecserért’ kitün-
tetést, melynek ünnepélyes átadására a Szent Ist-
ván-napi rendezvénysorozat keretében került sor. 

Ez alkalomból a díj meghatódott tulajdono-
sa elmondta, hogy Gál Zsolt polgármester 
méltatásában pontosan kiemelte pályájának fő 
vonulatait. Ez egyrészt tanítói munkássága, 
melynek során sok száz gyereket tanított a fa-
luban, emellett megszervezte az iskola névadá-
sát és kollégáival együtt igyekezett azt olyanná 
tenni, ami mindenki számára fontos volt és 
fontos is lesz mindig. Ezt azért is tartja fontos-
nak, mert Ilonka néni volt az az Ilonka néni, 
aki nemcsak tanított, nemcsak gyerekeket ne-
velt, hanem ő foglalkozott először azokkal a 
néphagyományokkal, amelynek nyomán az-
tán sok-sok kolleganő elindult. Ennek jóvoltá-
ból aztán elindultak a szoknyavarrások is, a 
ruhaköltemények megtervezése, egyszóval a 
hagyományőrzés kultúrája. Szakmai tevékeny-
ségét illetően Erzsike elmondta, hogy ő szere-
tett tanítani és szerette megtanítani a gyereket 
olvasni, írni, számolni. Anyuka pedig csak ez 
után volt, aki ölbe vette és megsimogatta a gye-
reket, ha a munka sikerült. Lehet, hogy ez nem 
éppen a legjobb sorrend, de számára mindig 
fontos volt a nevelés. Tehát fontos volt a szak-
mai rész, az olvasás, írás, számolás, a nyelvtan 
megtanítása, és utána jöhetett a többi. Amint 
visszaemlékezett, az ember mindenkit ismert 

itt Ecseren. Ő maga is itt született, itt járt általá-
nos iskolába, innen ment középiskolába, a cso-
dálatos felvételi pedig a tanítóképzőbe élete 
egyik legszebb eseménye. Ez pedig azért cso-
dálatos 
számá-
ra, mert 
ezzel ki-
n y í l t 
számá-
ra a vi-
l á g , 
ugyanis 
e c s e r i 
leányka 
l é v é n 
m i n d -
addig legfeljebb csak moziba járt be és esetleg 
olykor-olykor színházba is eljutott a főváros-
ban. 

Felvételét követően kollégista lett és ezután 
sokszor és sokat tudott részt venni olyan ese-
ményeken, amelyekről elmondhatjuk, hogy az 
énekes pályához kapcsolódtak. A kórussal pe-
dig mondhatni világot járt. Így ha vasárnapo-
ként, amikor felkerekedett a busz, annak min-
den ablakából az ének csordogált ki – ők pedig 
jól érezték magukat és nem mentek haza. 

Az pedig, hogy Ecseren szinte mindenkit 
ismert, később nem gátolta pedagógusi mun-
káját semmiben, hiszen a szülei tisztességes 

emberek voltak és mindenről tudtak. Részt 
vettek a falu életében, s a nyugdíjasklubtól 
kezdve fontos volt számukra a falu minden vo-
natkozásban. Az édesanyja száz dalt énekelt fel 
egy kiskönyvbe, és ez a száz dal Erzsike rendel-
kezésére is áll magnószalagon – s örök élmény 
számára édesanyját énekelni hallani. 

A szüleinek volt ecseri népviseleti ruhája is, amit 
ők maguk varrtak – s ez még most is megvan egy 
hatalmas bőröndben. Egy kisebb bőröndben pedig 
az unokája népviseleti holmija fekszik. Tehát ő is elin-
dult a néptánc felé, így már 3 éve tagja a tánccsoport-
nak is. 

Az ecseri embereknek egyébként most már sokat 
jelent a család – de régebben lehet, hogy talán még 
ennél is többet jelentett. A különféle ünnepek, a disz-
nóölések, az azokra való várakozás, amikor is előke-
rültek a ruhák a sublódból – ezek mind igen fontos 
dolgok voltak. Ma pedig inkább úgy látja, hogy az 
egymáshoz járás útján tartják a kapcsolatot, az egy-
más közötti rokonjárást, sőt esetleg még az ünnepek 
alkalmával való rokonjárást is. 

A napjainkban egyre gyakrabban jelen levő 
sajátos közéleti gondolatokkal kapcsolatban el-
mondta, hogy ő azon fajta emberek közé tarto-
zik, aki nemigen jár sehová. Így itt a faluban 
most éppen ugyanott van, ahol gyerekkorában 
járt, s ahol segítettek neki a kórus- és csoportta-
gok abban, hogy elindulhasson. Vallásos ember, 
s a hite azt diktálja, hogy maradjon továbbra is 
az alap az Isten, haza, család hármas iránytű.   

Gabay Erzsébet diplomáival és 
a virágcsokorral
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Átadták a Szép kert – tiszta környezet pályázat díjait

Augusztus 19-én, a Szent István Napi rendezvénysorozat keretében Dr. Szűcs Lajos országgyűlési képviselő és Gál Zsolt polgármester 
átadta a Szép kert – tiszta környezet pályázat díjait.A pályázat keretében kerestük Ecser legszebb kertjeit, köszöntve azok létrehozóit, 
gondozóit. Kiemelkedő kertjük megteremtéséért a következő ecseri lakosok részesültek elismerésben: Bagi Istvánné, Bíró László, 
Csalami Gyula, Cserháti László, Durkó Anett, Glöckl Mária, Jurisics Miklósné, Kiss Márti, Orgoványi Zoltánné, Papp József, Szabó 
Lászlóné, Uzonyi Böbe. Gratulálunk szorgalmas munkájukért!

Fesztiválhangulat a Sportpályán
Nagy szeretettel várta Ecser Nagyközség Önkormányzata az érdeklődőket 2023. augusztus 19-ére, szombatra az Ady Endre utcai 
Sportpályára. Igazi programkavalkáddal készültek a Művelődési Ház dolgozói, a helyi csoportok. Nem volt hiány ételben, italban, 
szórakozási lehetőségben. Kora délután a művelődési házban működő csoportoké volt a színpad. A Farkasfalka Motoros Baráti Kör 
bemutatójára is sokan voltak kíváncsiak az Ipar utcában. A Nyughatatlan Zenekar után az Iszkiri Együttes szórakoztatta a publiku-
mot, majd az igényes rockzene iránt érdeklődők hallgathatták meg Kamarás Zoltánék koncertjét.
Este a Biebers adott látványos koncertet, majd a Vasmacskák produkciója és tűzzsonglőr fellépés következett.
Reméljük, mindenki talált magának kedvére való műsorszámot.

A Petruskák a színpadon Kamarás Zoltán és barátai

Az Iszkiri zenekarAz Iszkiri zenéjére táncoló gyerekek és a „felügyelet”
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„Nagy megtiszteltetés 
az ünnepen fellépni”
Nagyszerű dolog föllépni az augusztus 20-ai, Szent István-napi 
ünnepségen. Megtiszteltetés a lehetőség a nyugdíjasoknak – 
mondja Kurunczi Lajos, a Nyugdíjas Kultúrcsoport ünnepen fel-
lépő egyetlen férfi tagja, túl a nyolcadik ikszen.    

Régi időkre visszaemlékezve felidézte, hogy augusztus 20-án 
mindig nagy ünnepség volt. Ünnepelték az új kenyeret is. A küz-
delmes munkának ilyenkor van meg az eredménye. Ma már nem 
kézi erővel megy az aratás, átvették a helyét a gépek. A fellépés az 
ünnepen nagyszerű érzés számukra. Az esztendő nyolcadik hó-
napjában járunk, a munka leglátványosabb eredménye a kenyér.  

A Bíbers együttes Motoros ügyességi bemutató

Garázs épült a Községháza udvarán
Ecser Nagyközség Önkormányzata személy-
szállítási lehetőséget biztosít az ecseri intézmé-
nyek, civil szervezetek részére. Az elmúlt hosszú 
években nagyon sokan utaztak kisbuszainkban 
óvodásként, iskolásként, egyesületi tagként, 
sportolóként vagy nyugdíjasként. Az önkor-
mányzat fontosnak tartja, hogy a járművek mű-
szaki állapota sokáig kiváló legyen, és a további-
akban is szolgálhassák a közösséget. Ezért 
pályázott a Magyar Falu Programban egy ga-
rázsépület létrehozására. A pályázat sikeres 
volt, 20 millió forint összeget sikerült elnyerni.

Ezen összeg segítségével épült meg a Község-
háza udvarán a garázs. Itt kerültek elhelyezésre 
kisbuszaink, megkímélve ezeket az időjárás vi-
szontagságaitól. A beruházással sikerült megfe-
lelni a nemzeti vagyonról szóló törvény betűjé-
nek és szellemének is, hiszen az önkormányzati 
vagyonnal felelős módon kell gazdálkodni. Az 
épület külső színezésében, cserépfedésében il-
leszkedik a Községháza főépületének látványá-
hoz.

A beruházás kedvező következménye az is, 
hogy a felszabaduló garázshelyre a Polgárőr 
Egyesület autójának biztonságos tárolását is si-
került megoldani.
Köszönjük Magyarország Kormányának támo-
gatását!
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Fociünnep! Ecserre látogatott a Fradi-öregfi úk

A Ferencváros Öregfiúk csapata hírverő 
meccset játszott augusztus 19-én Ecseren a 
helybeliekkel. 

Ez alkalomból köszöntötte a sportolókat 
és az eseményre kilátogatókat Gál Zsolt 
polgármester.

Elmondta, hogy az ecseri Sportegyesület 
Elnökével, Görög Zsolttal egyébként hosz-
szú ideje próbálják már megszervezni, 
hogy együtt kimennek egy Ferencváros 
meccsre, azonban sajnos ez idáig még nem 
sikerült, ezért nagyon örült neki, amikor 
megkeresték azzal az ötlettel, hogy a Fradi 
öregfiúkat elhoznák Ecserre. 

Beszélt az egyesülettel történő együttmű-
ködésükről. Amikor ez a vezetés átvette az 
egyesület irányítását, akkor azt kérte tőlük, 
hogy elsődleges szempont az legyen, hogy 
a gyerekek minél többen jöjjenek le spor-
tolni és minél többet mozogjanak. Infor-
matika szakos tanárként ugyanis pontosan 
tudja, hogy milyen hátrányokkal jár ez az 
informatikai fejlődés, beleértve a mobil 
eszközöket is. Ezért is kérte, hogy ne a fel-
nőttcsapat erősítése legyen a fő irány, ha-
nem a gyermek- és utánpótlás csapatok 
felélesztése.  

A mostani Fradi meccs nyilvánvalóan el-
sődlegesen a helybeli Fradi szurkolóknak 
szólt. Azonban egy nagyon fontos lépést 
jelentett azoknak a gyerekeknek a számára 
is, akik az Ecser SE-ben játszanak, amikor 
is látták az elődeiket kiállni ilyen neves já-
tékosok ellen és egy ilyen színvonalas mér-
kőzést tudtak összehozni. A Ferencváros 
jelenléte tehát mindenképpen a sport rang-

ját emelte és példát adott arra a helyi gyere-
keknek, hogy hosszú időn keresztül is lehet 
sportolni. 

Az elmúlt öt év sportvezetői tevékenysé-
gének eredményét pedig egyértelműen le-
het érzékelni, annak ellenére, hogy ez egy 
nagyon nehéz feladat.

Azzal, hogy a sportvezetés olyan szinten 
tudja az edzők finanszírozását tartani, hogy 
minden csoportnak, minden csapatnak van 
edzője, akik lelkesen tudják a csapatokat 
vinni különböző helyekre mérkőzésekre, 
legyen az akár válogatott vagy nagyobb 
meccs, ez mindenképpen egy olyan össze-
tartó, összekovácsoló erő, ami azt mutatja, 
hogy a gyerekek szívesen jönnek a pályára 
és a sportnak egyre nagyobb a népszerűsé-
ge. 

Emellett a polgármester az iskolában is 
azt látja, hogy népszerű az Ecseri Sport 
Egyesület. Az ecseri öregfiúk rangadóra vé-
gül is két polgármester is kilátogatott. Jelen 
volt ugyanis Bácskai János, a Ferencváros 
volt polgármestere és Tabányi Pál Maglód-
ról. Ez a körülmény a települések közötti 
együttműködés szempontjából sem kö-
zömbös. Ecser egyéb-
ként is jó kapcsolato-
kat ápol Maglóddal, 
ami mondhatni napi 
szintű. A Ferencvá-
rossal nincs ilyen 
kapcsolat, de az egy-
kori ferencvárosi pol-
gármester is úgy 
érezhette, hogy neki 

is van szerepe abban, hogy egy ilyen fiata-
lok előtt lejátszott mérkőzéssel is népszerű-
sítse a Ferencvárost. Az ecseri és maglódi 
focicsapatoknak sok közös kapcsolódási 
pontja van, vannak közös játékosok is, hi-
szen van, aki Maglódon játszott ecseriként 
és voltak maglódiak is, akik Ecseren ját-
szottak. Ez az összefonódás pedig nem új 
keletű, s ez is szempont lehetett abban, 
hogy a maglódi polgármester is megtisztel-
te jelenlétével a rendezvényt. 

A jó példa tehát polgármesteri szinten is 
jelen volt, amit remélhetőleg láttak a gyere-
kek és a szülők is, hogy próbálnak az 
együttműködésen keresztül is példát mu-
tatni arra, hogy színvonalasabbá tegyék a 
játéklehetőséget. S ezen már hosszú időn 
keresztül munkálkodnak. 

A tervezett új ecseri focipálya ügyével 
kapcsolatban a polgármester elmondta, 
hogy az önkormányzat már nagyon hosszú 
ideje küzd az adott terület megvásárlásával. 
Ez a terület a mostani focipályának ugyanis 
majdnem hatszorosa. Tulajdonképpen nem 
is focipályát akarnak építeni, hanem egy 
olyan sportpályát, ahol több más sportlehe-

Térfélválasztás után: Keller József és Földváry Attila a bírókkal a kezdőkörben
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tőséget is biztosítani tudnak, de természe-
tesen a futballnak is helyet kell tudni adni-
uk. Tehát ez egy közel 6 hektáros terület a 
jelenlegi egy hektáros helyett. 

A terület megvásárlása már lezajlott, az 
most már az önkormányzat tulajdonát ké-
pezi, jelenleg pedig a körbekerítésén dol-
goznak. Remélhetőleg ez is rövid időn belül 
megvalósulhat, amit követően el tudják 

majd kezdeni az építkezést. A tervezési fá-
zisok folyamatban vannak. Összesen hat 
féle terv készül és ebben még maga az épí-
tési terv nincs benne. 

Gál Zsolt bízik benne, hogy jövő tavasz-
szal maga az építkezés is elkezdődhet. 

A régi focipályát ipari terület veszi kör-
be, ami az egészséges sportoláshoz nem 
megfelelő. A lakosság egészsége szempont-

jából nagy előrelépés lenne az új létesít-
mény, ami nem műanyagöntöde, forgalmas 
főút, illetve kamionforgalmi út mellett he-
lyezkedik el. A régi focipálya további sorsá-
ról még nem döntött a képviselő-testület. 
Több vevő is jelentkezett már, hogy meg-
venné a területet, azonban a képviselő-tes-
tületnek nem áll szándékában értékesíteni 
azt.       

Lisztes Krisztián beírja Ecser nevét a szívébe
Lisztes Krisztián volt az Ecseren, augusztus 
19-én a helyi csapat és a Ferencváros között 
lejátszott öregfiúk rangadó legnépszerűbb 
játékosa, akivel a mérkőzés után a legtöbb 
szelfit készítették s akitől a legtöbb autogra-
mot is kérték. 

Ez nagyon jólesett a neves labdarugó szá-
mára, hogy a drukkerek ennyire nyomon 
követték a pályáját. De úgy véli, hogy ez 
mind a Fradinak, a csapatnak is szól, de 
természetesen neki személy szerint is jól-
esik. 

A helyi csapatot ebből az alkalomból 2:0-
ra verték meg, mely eredményről úgy véli, 
hogy az mind korban, mind a rendkívül 
meleg időjárás tekintetében is erős mérkő-
zésnek számított – ám az, hogy mindezek 
ellenére igen sokan látogattak ki a meccsre, 
igen jó érzéssel töltötte el. 

A mérkőzés természetesen nem az ered-
ményről szólt, sokkal inkább annak a jelzé-
sére szolgált, hogy ők most is itt vannak, a 
Fradit képviselik – s mindeközben termé-
szetesen nagyon jól érzik magukat és tiszte-
lik egymást. Mostanában pedig már az ta-
pasztalható, hogy az édesapa és fia neve, 
azaz a két Lisztes Krisztián kezd egyre in-
kább összekeveredni, azaz az édesapa mellé 
odaérik a fia neve is. 

S mindez nem méltatlanul történik, hi-
szen az ifjabb Lisztes is jó játékos és a szur-
kolók egyre inkább kedvelik. Az édesapa 
Lisztes Krisztián ezt a világ legjobb érzésé-
nek tartja, amire nagyon büszke és amiért 
nagyon hálás a sorsnak, hogy ez így alakult. 
Továbbá bízik benne, hogy a fiának sikerül 
az ő egykori valamennyi rekordját meg-
dönteni, mert úgy véli, hogy az ifjabb Lisz-
tes nagyon tehetséges, nagyon jó kis karak-
ter. Ezért nem véletlen, hogy már most 
szereti őt a közönség és a Fradi tábor. Sőt, 
úgy tűnik, hogy fizikálisan is egy kicsit in-
tenzívebb a papánál, hiszen 184 cm magas 
és 84 kg, a papa pedig 176 cm és 68 kg. Te-
hát ezek szemmel láthatóan más paraméte-
rek más karakterrel párosulva – ezért is 
nem szabad egyébként senkit senkivel ösz-
szehasonlítani. Nyilvánvaló, hogy apa – fiú 

esetében ennek elke-
rülése nagyon nehéz. 
Most mindenesetre az 
apa Lisztes Krisztiánt 
nagy örömmel tölti el, 
hogy a fia jól mutatko-
zott be és bízik benne, 
hogy ez az év is na-
gyon jól fog neki sike-
rülni. Ecseren egyéb-
ként kevésszer fordult 
még meg az édesapa, 
de ezen rangadó jó-
voltából most a falu 
nevét beírja a szívébe.

Lisztes Krisztián és Gál Zsolt polgármester

Sztancsik Csaba a Legnagyobb Ecseri Fradista díj kitün-
tetettje

Lisztes Krisztián autogramkérők körében
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Elkészült az Árpád utca felújítása

Az Árpád utcában kicserélték az ivóvízhálózatot, majd teljesen új útburkolat épült. Az utca környékén az altalaj süppedékes, 
ezért különösen erős útalap készült. Erre került két réteg aszfalt. Szegélykő és útpadka egészíti ki az úttestet. Az árkokat is pro-
filozták, hogy megkönnyítsék a csapadékvíz-elvezetést. Reméljük, az Ecser Nagyközségi Önkormányzat beruházásában végzett 
munka közmegelégedésre szolgál majd.

Elkészült a csapadékvíz elvezető árok az Arany János utca Rákó-
czi utca felé vezető szakaszán. A beruházást Magyarország Kor-
mánya a Magyar Falu Program keretében 6 millió forinttal támo-
gatta. A fennmaradó költségeket az Ecser Nagyközségi 
Önkormányzat finanszírozta.

Az Arany János utca ezen része régen nádas, mocsaras terület 
volt. Bár a ‚90-es évek legelején lakóházak épültek ott, mindig 
problémát okozott a belvíz, és a csapadékvíz-elvezetés. Sokszor 
kerültek nehéz helyzetbe a lakók és az önkormányzat is. A meg-
oldás keresése a talajviszonyok, lejtések és szintek miatt a szak-
emberek számára sem volt egyszerű. Gondos tervezés és engedé-
lyeztetés után került sor az árok megépítésére, mely elvezeti az 
úttestről a csapadékvizet. 

Sokat javult az Arany János 
utca csapadékvíz-elvezetése

Épül a Volly István utca 
szilárd burkolata

Az Árpád utca után a Volly István utcában dolgoznak a munká-
sok. Jelenleg az útalap készül, majd sor kerül a betonkő burkolat 
lerakására. Az építkezést az Ecser Nagyközségi Önkormányzat 
saját forrásból végzi.
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A Cserfa következő, 2023. 10. szá-
ma október 20-án jelenik meg. 
Nyomdába adás: október 13.  
Lapzárta: október 9.
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Honlap: 
www.ecser.hu

Megszentelték az új kenyeret
Szent István-nap előestéjén ünnepi misét 
tartottak az ecseri templomban. Dr. Csiba 
Tibor esperes úr emlékezett meg Magyar-
ország fővédőszentjéről.
„Istenünk, Te Szent István királyt itt a föl-
dön országunk koronájával ékesítetted és 
szentjeid közé emelted. Add, kérünk, hogy 
aki a keresztény hit terjesztője volt ha-
zánkban, legyen Egyházad védelmezője a 
mennyben.”
A liturgia keretében mindennapi kenye-
rünkről is megemlékeztek. A nemzeti szí-

nű szalaggal átkötött új kenyeret a mel-
lékoltárra helyezték. „Mindennapi 
kenyerünket add meg nekünk ma.” - min-
den nap imádkozzuk a legszentebb imád-
ságban, a Miatyánkban.
A szertartás után szétosztásra került az új 
kenyér. A jelenlévők vihettek haza egy 
szeletet családtagjaiknak is.
Köszönjük a Pék és Segédei Kft. (Ady 
Endre utcai pékség) felajánlását, akik az 
idén is biztosították számunkra a szép ke-
nyereket.

Isaszegre, a Szent 
István-napi búcsúba 
látogattak el az ecse-
riek augusztus 20-án. 
Máriás lányaink vitték 
templomunk Panenka 
szobrát.
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A Szekeres Trans-Ker Kft ., a Gászler Kft . és az Ecser Nagy-
községi Önkormányzat együttműködésében megvalósult 
a Bekötő dűlő megépítése. A nagy teherbírású bazaltbe-
ton-burkolat biztosítja a nehéz tehergépjárművek közle-
kedését. A kétszer egysávos út mellett padka és csapadék-
víz-elvezető árok is épült.

Ecser Nagyközség Önkormányzata új padlóborítást készít-
tetett a Laky Ilonka Általános Iskola tornatermében. Az 
augusztus közepén elkészült beruházás szebbé tette a test-
nevelés óráknak és intézményi rendezvényeknek helyet adó 
termet. A munka elvégzéséhez köszönet Görög Zsoltnak.

Mosonczki Istvánnét köszöntötték 95. születésnapja alkalmából. Mosonczki Istvánné1928-ban született, most 95.éves. 
Születésnapja alkalmából augusztus 23-án köszöntötte Őt Gál Zsolt polgármester és Barta Zoltán jegyző. A virágcso-
kor mellé átadták Orbán Viktor miniszterelnök úr oklevelét. Irma néni elmondta, hogy sok örömet szerez neki szere-
tő családja, akikkel aktív kapcsolatot tart. Kertjét rengeteg virág díszíti, melyek szépségében szívesen gyönyörködik. 
Boldog születésnapot, sok erőt, egészséget kívánunk!
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